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Verloningssysteem topsporters  -  Evaluatie

In het Vlaamse regeerakkoord 2019-2024 lezen we volgende doelstelling: “We evalueren 
het verloningssysteem van onze Vlaamse topsporters en zorgen ervoor dat we hen meer 
kunnen vergoeden o.b.v. competenties en prestaties in plaats van louter op basis van 
diploma.” 

Intussen zijn we in de helft van deze regeerperiode en rijst de vraag wat er van deze 
ambitie concreet is geworden.

Heeft deze evaluatie intussen plaatsgehad? Zo ja, door wie werd ze uitgevoerd en met 
welk resultaat? Indien deze evaluatie nog niet zou zijn uitgevoerd, waarom niet?



BEN WEYTS
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN ONDERWIJS, SPORT, 
DIERENWELZIJN EN VLAAMSE RAND

ANTWOORD
op vraag nr. 296 van 31 januari 2022
van JOHAN DECKMYN

In opmaak van het Topsport Actieplan Vlaanderen V (2021-2024) heeft de werkgroep 
Strategie een evaluatie gemaakt van het verloningssysteem van Vlaamse topsporters. De 
werkgroep onderzocht daarbij 6 verschillende scenario’s in een budgetneutrale context, 
gaande van het uitsluitend ‘verlonen’ van topsporters (volgens het Vlaams 
personeelsstatuut) tot het uitsluitend ‘belonen’ van prestaties (uitkeren van premies). 
Eveneens werd een vergelijking gemaakt met de tewerkstellingssituatie van topsporters in 
de ons omgevende landen.

De werkgroep Strategie kwam tot de conclusie dat er geen duidelijke meerwaarde is om 
het huidige verloningssysteem te wijzigen. Een verloning van topsporters via het Vlaams 
personeelsstatuut heeft als voordeel dat de focus niet éénzijdig op topsport wordt gelegd 
en dat de topsporter gestimuleerd wordt om verdere studies aan te vatten (met het oog 
op de uitbouw van de na-topsportcarrière). Bovendien wordt de druk niet (onnodig meer) 
opgevoerd om topsportprestaties na te jagen, louter vanuit financieel oogpunt. In het 
Topsport Actieplan Vlaanderen V werden de doelstellingen van het Vlaams topsportbeleid 
verder aangescherpt van top 8 op Europees niveau naar top 8 op mondiaal niveau. 
Bijkomend differentiëren in verloning binnen deze mondiale top 8 legt opnieuw extra druk 
op de topsporters bij wie de prestatiedruk reeds bijzonder hoog is.
Zonder significante verhoging van de topsportmiddelen zou een beloningssysteem leiden 
tot het eenzijdig belonen (of straffen) van het (niet) behalen van topsportprestaties. De 
topsporter zou daardoor (voor een groot deel) de financiële zekerheid en stabiliteit 
verliezen, hetgeen een impact heeft op het mentaal welzijn. 
De werkgroep Strategie stelt bovendien een hogere prioriteit in de (bijkomende) 
ondersteuning van prioritaire topsportprogramma’s, o.a. met het oog op een kwaliteitsvolle 
omkadering en een gebalanceerd internationaal stage- en wedstrijdprogramma t.b.v. de 
Vlaamse topsporters.

De Stuurgroep Topsport heeft deze conclusie einde 2020 integraal overgenomen en mij 
geadviseerd om het huidige verloningssysteem voor topsporters te behouden. 
De Stuurgroep Topsport zal blijvend aandacht besteden aan deze problematiek en alle 
(andere) opties nauwgezet simuleren en inschatten op impact en meerwaarde, in dialoog 
met de (ex) topsporters. 


